

CALL FOR TRIBUNAL MEMBERS

ON THE

NUNAVUT HUMAN RIGHTS TRIBUNAL

The Minister of Justice has an immediate opening on the Nunavut Human Rights Tribunal.

This Tribunal, established under the *Human Rights Act*, ensures all people of Nunavut have equal opportunity to enjoy a full and productive life.

As a Tribunal member, you will be required to adjudicate – which means to “judge” or “decide” on matters that come before the Tribunal. Having an adjudicative role also means decisions must be made by following legal rules and principles.

Tribunal members should be individuals who are respected members of the community and have experience



in dealing with social issues. Oral and written fluency in either Inuktitut, Inuinnaqtun, English or French is essential as membership requires writing decisions. You will also be expected to attend a minimum of one annual meeting, six regular monthly meetings, and preside at mediations and hearings that come before the Tribunal.

Members should be available for at least 10 hours per month to deal with matters that come before the Tribunal, travel to annual meetings and attend hearings within the Territory. Training will be provided. Members of the Tribunal will be paid honoraria for the days their services are required and any travel costs incurred.

Those interested in this challenge should submit their resume by February 6, 2026 @ 5:00 p.m. EST, along with the names and contact numbers for three references to:

Nunavut Human Rights Tribunal
P.O. Box 15, Coral Harbour, NU X0C 0C0
Fax (Toll-Free): 1-888-220-1011
Attention: Suzy Aggiq McKitrick, Executive Director

Questions and or resumes may be directed to Suzy Aggiq McKitrick at nunavuthumanrights@gov.nu.ca or by phone at

(867) 925-8447 or toll-free at 1-866-413-6478

Additional information and copies of the *Nunavut Human Rights Act* will be provided on request, and are available on the internet at:

www.gov.nu.ca/en/departement-justice or nhrt.ca

ENGLISH

FRANÇAIS

ᐃᓄᐅᐅᐅ

INUINNAQTUN

INUINNAQTUN

APPEL DE CANDIDATURES DE MEMBRE POUR LE TRIBUNAL DES DROITS DE LA PERSONNE DU NUNAVUT

Le ministre de la Justice lance un appel de candidature pour un poste à pourvoir au Tribunal des droits de la personne du Nunavut.

Ce tribunal, créé en vertu de la *Loi sur les droits de la personne*, veille à ce que tous les habitants du Nunavut aient des chances égales de jouir d'une vie épanouie et productive.

En tant que membre du Tribunal, vous serez amené à statuer, c'est-à-dire à «juger» ou à «décider» dans le cadre des dossiers dont le Tribunal est saisi. Le fait d'avoir un rôle juridictionnel signifie également que les décisions doivent être prises dans le respect de règles et de principes juridiques.

Les membres du Tribunal doivent être des membres respectés de la communauté et avoir de l'expérience dans le traitement des questions sociales.



La maîtrise orale et écrite des langues inuktitut, inuinnaqtun, anglaise ou française est essentielle, car les membres doivent rédiger des décisions. Vous devrez également assister à au moins une réunion annuelle et six réunions mensuelles régulières, et présider les médiations et les audiences dont le Tribunal est saisi.

Les membres doivent être disponibles au moins 10 heures par mois pour traiter les affaires dont le Tribunal est saisi, se rendre aux réunions annuelles et assister aux audiences sur le territoire. Une formation sera assurée. Les membres du Tribunal recevront des honoraires pour les jours où leurs services sont requis et pour tous les frais de déplacement encourus.

Les personnes que ce défi intéresse doivent envoyer leur curriculum vitae avant le 6 février 2026, à 17 heures (heure de l'Est), ainsi que le nom et le numéro de téléphone de trois personnes de référence, à l'adresse suivante :

**Tribunal des droits de la personne du Nunavut
C.P. 15, Coral Harbour, NU X0C 0C0
Télécopieur (sans frais) : 1-888-220-1011
À l'attention de : Suzy Aggiq McKitrick, directrice générale**

Les questions et les curriculum vitae peuvent être envoyés à Suzy Aggiq McKitrick à nunavuthumanrights@gov.nu.ca ou par téléphone au **(867) 925-8447** ou par appel sans frais au **1-866-413-6478**

Les renseignements supplémentaires et copies de la *Loi sur les droits de la personne du Nunavut* seront fournis sur demande et peuvent être obtenus par Internet au :

www.gov.nu.ca/en/departement-justice ou au nhrt.ca

ENGLISH

FRANÇAIS

ᐃᓄᐅᐅᐅ

INUINNAQTUN

KINIKHIALIKTUT APIKHUKTIIT KATIMAYIKHANIK ILANGANUT

NUNAVUNMI INUNGNUT PITQUTIGIYAUYUNUT IHUAQHAIYIIT

Minista Maligaliligiiniik kilamik angmaumagutikaktuk Nunavunmi Inungnut Pitqutigiyayunut Ihuaqhahiit.

Hapkoa Katimayit hanahimayut ataanit *Inuubiit Nangminiigutait Pikuyakyuami*, piniaktut tamamik Inuit Nunavumi aatjikutika-giaganik pilaagutainik aliagilugit tamaat ovalo pitkutikhainik Inuuhianut.

Katimayiyut, piniaktutit apikhugutainik – ukautait “Apikhukti” ovaluniit “angiktiguti” mikhaanut tuniyayunik Apikhuktinut. Apikhuktiulutik piniaktut angiktigutainik piniaktait malikhugit maligaliligiit malikktait ovalo ukpigiyait.

Apikhukti Inuuniaktut ukpigiyayut nunamini ovalo nalungilutik munagitjutainik Inuligiit. Okalaalutik ovalo

titigalaalutik Inuktitut, Inuinnaqtun, Kapitalunaatitut ovaluniit Weveetit katimayit titiganiagamik angigutainik. Piniaktutitlu Katimakyuaktunut ukiuk tamaat ovalo siksini Katimayit katimayunik ovalo ilaulutit apikhuktunut ovalo naalagiaktuk-tunutlu ilanganut Apikhuktiit.

Katimayit ilaulaaniaktut kulinik ikaanik tatkihut tamaat munagiyaanganik munagiyakhait mikhaanut Apikhuktiit, autlaalak-lutik ukiuk tamaat katimayit ovalo ilaulutik naalaktiligiyinut iluani Nunavut. Ayoikhainiaktut Katimayit Apikhukti ovalo Katimayit Apikhuk-tini akiliktauniaktut katimatjutainik ublunik ilaayut ovalo autlaagutait akiinik.



Tahapkoa uktugumayut hamani alianaktumi
tuniyukhat umiktinagu February 6mi, 2026
5:00mongakat, ilautilugit atiit ovalo hivayakvikhait
kitkut pingahut ikayulaaktunik hamunga:

Nunavunmi Inungnut Pitqutigiyayunut Ihuaqhahiit
Titigakvia: P.O. Box 15, Salliq, NU X0C 0C0
Sukatukut (Akiituk): 1-888-220-1011
Tugaalugu: Suzy Aggiq McKitrick, Atanguyak

Apigiyumaguvit ovalo/ovaluniit Havaagutainik tunilaaktut Suzy Aggiq McKitrick kagitauyainik: nunavuthumanrights@gov.nu.ca ovaluniit Hivatauyakut:

(867) 925-8447 ovaluniit foninga akiituk: 1-866-413-6478

Ilanganik tuhagutikhait ovalo aatjikutainik *Nunavumi Inuligiit Inminiigutait Pikuyakyuat* tuniyauniaktut apigiyunut ovalo pilaaniaktut kagitauyami hamani:

www.gov.nu.ca/en/departments-justice ovaluniit nhrt.ca

ENGLISH

FRANÇAIS

ᐃᓄᐅᐅᐅ

INUINNAQTUN